
 

 

 
 
 
 
Nr. 154/2024 

 
PROCES – VERBAL 

 
 Încheiat azi, 28 martie 2024, cu ocazia ședinței ordinare a Consiliului Local al 
Municipiului Sfântu Gheorghe, la care sunt prezenţi 17 membri, 2 reprezentanți ai satelor 
aparţinătoare municipiului Sfântu Gheorghe Baloga Csilla - sat Chilieni și Miklos András - 
sat Coșeni, lipsind: Buslig Kincső, Sipos Dóra-Viola, Toth-Birtan Csaba, Vajna László. 
 Convocarea Consiliului Local al Municipiului Sfântu Gheorghe s-a făcut în 
conformitate cu prevederile art. 133 alin. (1) și art. 134 alin. (1) lit. a și art. 196 alin. (1) lit. 
a din OUG nr. 57/2019 privind Codul administrativ, cu modificările și completările 
ulterioare, prin Dispoziţia emisă de primarul municipiului Sfântu Gheorghe, nr. 296/2024. 
Ședința se desfășoară în sala de ședință a consiliului local. 
 În sală sunt prezenți reprezentanții mass-mediei. 
 La şedinţă participă, conform legii: dl. Antal Árpád-András primarul municipiului 
Sfântu Gheorghe, d-na Vargha Fruzsina viceprimarul municipiului Sfântu Gheorghe și d-
na Kulcsár Tünde-Ildikó secretarul general al municipiului Sfântu Gheorghe.  
 Doamna președinte de ședință VARGHA FRUZSINA (lb.m.): „Bună ziua. Salut. 
Vă rog să porniți microfoanele și aparatele de vot. Înainte de a începe ședința de azi, vă rog 
să votăm trei procese - verbale. Mai exact să votăm despre procesul - verbal din 29 
februarie.” 
 Se votează cu 16 voturi pentru, 1 consilier lipsind de la vot (Jánó Mihály). 
 (lb.m.): „Să votăm despre procesul - verbal din 8 martie.” 
 Se votează cu 15 voturi pentru, 2 consilieri lipsind de la vot (Kádár Imola, Kolcza 
István). 
 (lb.m.): „Să votăm despre procesul - verbal din 21 martie.” 
 Se votează cu 15 voturi pentru, 2 consilieri lipsind de la vot (Kádár Imola, Kolcza 
István). 
 (lb.m.): „Aș dori să vă întreb dacă la Diverse are cineva propuneri? Dl. primar.” 
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS (lb.m.): „Mulțumesc frumos. Pe de o 
parte aș dori să retrag de pe Ordinea de zi punctul 6, pe de altă parte aș dori să propun un 
punct D1, care se referă la aprobarea încheierii unui contract de asociere între Municipiul 
Sfântu Gheorghe şi Urban-Locato SRL, și un punct D3, care se referă la rectificarea 
bugetului general al municipiului. Mulțumesc frumos.” 
 Doamna președinte de ședință VARGHA FRUZSINA (lb.m.): „Mulțumim 
frumos. Și eu aș dori să propun un punct D2, care se referă deasemenea la un contract de 
asociere între Casa de Cultură „Kónya Ádám”, Asociația Forul Tinerilor și Consiliul local 
al municipiului Sfântu Gheorghe în vederea organizării festivalului „SEPSI TABAKÓ”. 
Mulțumesc. Vă rog să votăm separat luarea pe Ordinea de zi a punctelor de la Diverse. Să 
votăm luarea pe Ordinea de zi a punctului D1.” 
 Se votează cu 17 voturi pentru, în unanimitate. 
 „Mulțumesc. Să votăm luarea pe Ordinea de zi a punctului D2.” 
 Se votează cu 17 voturi pentru, în unanimitate. 
 „Mulțumesc frumos. Și să votăm luarea pe Ordinea de zi a punctului D3.” 



 

 

 Se votează cu 17 voturi pentru, în unanimitate. 
 „Mulțumesc frumos. Și să votăm despre Ordinea de zi în întregime.” 
 Se votează cu 17 voturi pentru, în unanimitate. 
 „Mulțumesc frumos. Înainte de a intra în dezbaterea ordinii de zi, doresc să vă 
supun atenției următoarele: potrivit art. 228 din OUG 57/2019 privind Codul administrativ, 
nu pot lua parte la deliberarea şi adoptarea hotărârilor consilierii care au un interes personal 
în problema supusă dezbaterii. Dacă sunt asemenea situaţii consilierii sunt obligaţi să 
anunţe înainte de începerea ședinței interesul personal pe care-l au în problema respectivă. 
Avem astfel de situații? Eu aș dori să semnalez faptul că nu doresc să particip la votarea 
punctului 26. Mai este cineva? Dacă nu, trecem la Ordinea de zi.” 
 PUNCTUL I de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea sprijinirii 
bisericilor creştine din municipiul Sfântu Gheorghe. Prezintă: Antal Árpád-András, primar. 
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS (lb.m.): „Mulțumesc frumos. În 
fiecare an, bisericile creștine primesc sprijin de la municipalitate, în primul rând pentru 
acoperirea facturilor la încălzire. În acest an am alocat suma de 680.000 lei pentru acest 
scop. Bisericile, care asigură încălzirea cu gaz primesc 45.000 de lei, iar capelele și 
bisericile, care asigură încălzirea cu lemne de foc primesc sumele între 5000-10.000 de lei. 
Mulțumesc frumos.” 
 Doamna președinte de ședință VARGHA FRUZSINA (lb.m.): „Aveți întrebări, 
luări de cuvânt? Dacă nu sunt, să votăm.” 
 Se votează cu 17 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 117/2024. 
 PUNCTUL II de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea Schemei 
de ajutor de minimis pentru acordarea de reduceri la plata impozitelor și taxelor locale 
IMM-urilor, în vederea stimulării investițiilor și pentru crearea de locuri de muncă pe raza 
administrativă a municipiului Sfântu Gheorghe, pentru perioada 2024-2030. Prezintă: 
Antal Árpád-András, primar. 
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS (lb.m.): „Mulțumesc frumos. 
Hotărârea noastră pentru perioada anterioară a expirat, așa că acum am înaintat consiliului 
local un nou proiect de hotărâre pentru perioada 2024-2030, care prevede ajutor de 
minimis, sau în limba maghiară, foarte urât, o sumă mică de ajutor. Scopul nostru este, ca 
acele firme să primească sprijin, care realizează investiții în valoare de cel puțin 250.000 
de euro și creează locuri de muncă în Sfântu Gheorghe. Mulțumesc frumos.” 
 Doamna președinte de ședință VARGHA FRUZSINA (lb.m.): „Mulțumim 
frumos. Comisiile de specialitate, care au avizat, au acordat aviz favorabil proiectului de 
hotărâre. Vă rog să votăm.” 
 Se votează cu 17 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 118/2024. 
 PUNCTUL III de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea achitării 
cotizației anuale de membru al municipiului Sfântu Gheorghe către Asociația de 
Dezvoltare Intercomunitară “AQUACOV”. Prezintă: Antal Árpád-András, primar. 
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS (lb.m.): „Mulțumesc frumos. În 2024, 
Primăria municipiului Sfântu Gheorghe intenționează să contribuie la funcționarea 
Asociației de Dezvoltare Intercomunitară “AQUACOV” cu suma de 100.000 de lei. 
Mulțumesc frumos.” 
 Doamna președinte de ședință VARGHA FRUZSINA (lb.m.): „Mulțumim 
frumos. Comisiile de specialitate, care au avizat, au acordat aviz favorabil proiectului de 
hotărâre. Vă rog să votăm.” 
 Se votează cu 17 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 119/2024. 
 PUNCTUL IV de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 



 

 

transmiterii fără plată al dreptului de proprietate al imobilului situat în str. Libertății nr. 13 
din proprietatea privată a municipiului Sfântu Gheorghe, în proprietatea Parohiei 
Unitariene Sfântu Gheorghe. Prezintă: Antal Árpád-András, primar. 
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS (lb.m.): „Mulțumesc frumos. În urmă 
cu câțiva ani am cumpărat imobilul de pe strada Libertății nr. 13. La acea vreme, ideea era 
de a ceda clădirea Bisericii Unitariene, iar terenul va fi folosit, ca intrare la terenul 
adiacent, achiziționat de Muzeul Național Secuiesc. Muzeul Național Secuiesc a elaborat 
un plan urbanistc zonal pentru acea zonă, totodată documentația de renovare este în curs de 
elaborare. Instituția a semnalat că nu doresc o altă intrare acolo. Prin urmare, acum există 
practic o curte între cele două proprietăți ale bisericii, iar Biserica Unitariană a solicitat, ca 
să fie transmis dreptul de proprietate asupra acelui teren, pe care ea a folosit oricum până 
acum. Legea permită aceast lucru, de aceea propunem transmiterea dreptului de proprietate 
acestei teren cu suprafață de 460 de mp, către Biserica Unitariană. Mulțumesc frumos.” 
 Doamna președinte de ședință VARGHA FRUZSINA (lb.m.): „Mulțumim 
frumos. Comisiile de specialitate, care au avizat, au acordat aviz favorabil proiectului de 
hotărâre. Vă rog să votăm.” 
 Se votează cu 17 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 120/2024. 
 PUNCTUL V de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea intabulării 
în proprietatea publică a municipiului Sfântu Gheorghe şi în administrarea Consiliului 
Local al Municipiului Sfântu Gheorghe al drumului comunal DC 33. Prezintă: Antal 
Árpád-András, primar. 
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS (lb.m.): „Mulțumesc frumos. Acesta 
este un drum comunal, care este un teren al cărei situație juridică nu a fost reglementat 
până acum. În prezent acesta este format din cinci tronsoane, începând de la intersecția cu 
DJ112, care începe de la limita administrativă a comunei Ilieni și terminând la limita 
administrativă a comunei Ozun. În proiectul de hotărâre se propune intabularea în 
proprietatea publică a municipiului Sfântu Gheorghe şi în administrarea Consiliului Local 
al Municipiului Sfântu Gheorghe. Mulțumesc frumos.” 
 Doamna președinte de ședință VARGHA FRUZSINA (lb.m.): „Mulțumim 
frumos. Comisiile de specialitate 1, 2 și 5 au avizat favorabil proiectul de hotărâre. Vă rog 
să votăm. Dl. primar a semnalat să retragem de pe Ordinea de zi punctul 6, astfel urmează 
punctul 7.” 
 Se votează cu 17 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 121/2024. 
 PUNCTUL VII de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
modificării Contractului nr. 26984/09.05.2023 încheiat între Agenția Națională pentru 
Locuințe și Municipiul Sfântu Gheorghe. Prezintă: Antal Árpád-András, primar. 
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS (lb.m.): „Mulțumesc frumos. Pe 
strada Nicolae Iorga lângă cazarma Jandarmeriei, am predat Agenției Naționale pentru 
Locuințe un teren de 4.532 de mp. Conform planului și contractului inițial, Agenția 
Națională pentru Locuințe ar fi construit pe acest teren 50 unități de locuit pentru tineri. Cu 
toate acestea, în timpul procesului de planificare, deoarece acolo există o conductă de gaz 
și trebuie respectate diferite distanțe, și am insistat ca aceasta să fie o clădire cu P+3 etaje, 
de aceea în loc de 50 unități de locuit, pe acest teren pot fi construite 48 unități de locuit, și 
de accea am dori să propunem o a doua anexă la contract. Mulțumesc frumos.” 
 Doamna președinte de ședință VARGHA FRUZSINA (lb.m.): „Mulțumim 
frumos. Comisiile de specialitate, care au avizat, au acordat aviz favorabil proiectului de 
hotărâre. Vă rog să votăm.” 
 Se votează cu 17 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 122/2024. 



 

 

 PUNCTUL VIII de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
concesionării fără licitaţie publică a unei suprafeţe pentru extinderea construcţiei pe terenul 
alăturat. Prezintă: Antal Árpád-András, primar. 
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS (lb.m.): „Mulțumesc frumos. 
Aprobăm această hotărâre pe o perioadă de 5 ani, în schimbul unei chirii anuală standard 
de 5 euro/mp. Mulțumesc frumos.” 
 Doamna președinte de ședință VARGHA FRUZSINA (lb.m.): „Mulțumim 
frumos. Comisiile de specialitate 1, 2 și 5 au avizat favorabil proiectul de hotărâre. Vă rog 
să votăm.” 
 Se votează cu 17 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 123/2024. 
 PUNCTUL IX de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
reglementării situației juridice a unor terenuri ocupate de construcții având destinația de 
garaje. Prezintă: Antal Árpád-András, primar. 
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS (lb.m.): „Mulțumesc frumos. 
Proiectul de hotărâre se referă la patru terenuri aflate sub garaje. Este vorba despre chirii, 
concesionări, respectiv contracte. În urma unei contract de vânzare-cumpărare, sau a unei 
moșteniri trebuie să adoptăm aceste hotărâri și să transcriem contractele pe numele noilor 
proprietari. Mulțumesc frumos.” 
 Doamna președinte de ședință VARGHA FRUZSINA (lb.m.): „Mulțumim 
frumos. Comisiile de specialitate, care au avizat, au acordat aviz favorabil proiectului de 
hotărâre. Vă rog să votăm.” 
 Se votează cu 17 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 124/2024. 
 PUNCTUL X de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
reglementării situației juridice a unui teren ocupat de construcție având destinația de 
chioșc. Prezintă: Antal Árpád-András, primar. 
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS (lb.m.): „Mulțumesc frumos. Este 
vorba despre o suprafață de 12,6 mp în zona Gării. Contractul va fi prelungit pe un an, sau 
cu un an, începând cu data de 1 aprilie 2024. Mulțumesc frumos.” 
 Doamna președinte de ședință VARGHA FRUZSINA (lb.m.): „Mulțumim 
frumos. Comisiile de specialitate, care au avizat, au acordat aviz favorabil proiectului de 
hotărâre. Vă rog să votăm.” 
 Se votează cu 17 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 125/2024. 
 PUNCTUL XI de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
prelungirii duratei contractelor de închiriere pentru imobilele cu altă destinație decât ceea 
de locuință, care aparţin domeniului privat al municipiului Sfântu Gheorghe. Prezintă: 
Antal Árpád-András, primar. 
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS (lb.m.): „Mulțumesc frumos. Este 
vorba despre 9 imobile, ale căror contracte vor fi prelungite. La proiectul de hotărâre sunt 
anexate toate cele 9 contracte, pe care le vom semna dacă vor fi aprobate de către consiliul 
local. Mulțumesc frumos.” 
 Doamna președinte de ședință VARGHA FRUZSINA (lb.m.): „Mulțumim 
frumos. Comisiile de specialitate, care au avizat, au acordat aviz favorabil proiectului de 
hotărâre. Vă rog să votăm.” 
 Se votează cu 17 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 126/2024. 
 PUNCTUL XII de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
prelungirii duratei Contractului de concesiune nr. 575/2005 încheiat cu dr. Nemes Tibor. 
Prezintă: Antal Árpád-András, primar. 
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS (lb.m.): „Mulțumesc frumos. Este 



 

 

vorba despre imobilul situat pe strada Erege nr. 19. În anul 2005 a încheiat municipalitatea 
un contract cu medicul de familie, dl. dr. Nemes Tibor și am dori să prelungim acest 
contract cu 1 an. Mulțumesc frumos.” 
 Doamna președinte de ședință VARGHA FRUZSINA (lb.m.): „Mulțumesc 
frumos. Comisiile de specialitate, care au avizat, au acordat aviz favorabil proiectului de 
hotărâre. Vă rog să votăm. Punctele 13, 14, 15 și 16 le voi prezenta împreună, dar o să 
votăm fiecare separat, deoarece în toate cele 3 cazuri este vorba de atribire terenuri în 
cadrul programului ”Hai acasă”.” 
 Se votează cu 17 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 127/2024. 
 PUNCTUL XIII de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
atribuirii în folosinţă gratuită în baza Legii nr. 15/2003 privind sprijinul acordat tinerilor 
pentru construirea unei locuinţe proprietate personală, republicată, cu modificările și 
completările ulterioare, a unui teren situat pe str. Gyárfás Győző, d-nei Vajda Andrea. 
Prezintă: Vargha Fruzsina, viceprimar. 
 (lb.m.): ”În cazul proiectului de hotărâre nr. 13 comisia a atribuit terenul solicitat. 
Ea a primit 60 de puncte la evaluare. În cazul proiectului de hotărâre nr. 14 Mike Botond - 
Attila a primit un teren. El a primit 50 de puncte. În cazul proiectului de hotărâre nr. 15 să 
votăm încredere lui Mike Bálint - Gábor, care a primit 90 de puncte la evaluare. În cazul 
proiectului de hotărâre nr. 16 comisia la fel a atribuit un teren lui Daczó Botond, care a 
obținut 90 de puncte. Vă rog să votăm separat despre aceste puncte. Să votăm despre 
proiectul de hotărâre nr. 13” 
 Se votează cu 17 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 128/2024. 
 PUNCTUL XIV de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
atribuirii în folosinţă gratuită în baza Legii nr. 15/2003 privind sprijinul acordat tinerilor 
pentru construirea unei locuinţe proprietate personală, republicată, cu modificările și 
completările ulterioare, a unui teren situat pe str. Gyárfás Győző, d-lui Mike Botond - 
Attila. Prezintă: Vargha Fruzsina, viceprimar. 
 Se votează cu 17 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 129/2024. 
 PUNCTUL XV de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea atribuirii 
în folosinţă gratuită în baza Legii nr. 15/2003 privind sprijinul acordat tinerilor pentru 
construirea unei locuinţe proprietate personală, republicată, cu modificările și completările 
ulterioare, a unui teren situat pe str. Gyárfás Győző, d-lui Mike Bálint - Gábor. Prezintă: 
Vargha Fruzsina, viceprimar. 
 Se votează cu 17 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 130/2024. 
 PUNCTUL XVI de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
atribuirii în folosinţă gratuită în baza Legii nr. 15/2003 privind sprijinul acordat tinerilor 
pentru construirea unei locuinţe proprietate personală, republicată, cu modificările și 
completările ulterioare, a unui teren situat pe str. Gyárfás Győző, d-lui Daczó Botond. 
Prezintă: Vargha Fruzsina, viceprimar. 
 Se votează cu 17 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 131/2024. 
 PUNCTUL XVII de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind acordarea unui 
mandat special reprezentantului municipiului Sfântu Gheorghe în Adunarea Generală a 
Asociaților „ECO SEPSI” pentru aprobarea modificării şi completării Contractului de 
delegare nr. 4/2009 a gestiunii serviciilor publice de salubrizare a localităților membre ale 
Asociației de Dezvoltare Intercomunitară „ECO SEPSI” încheiat cu TEGA SA. Prezintă: 
Antal Árpád-András, primar. 
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS (lb.m.): „Mulțumesc frumos. Este 
vorba despre transmiterea a 18 containere pentru depozitarea deșeurilor, achiziționate din 



 

 

arendă, respectiv transmiterea a două rezervoare de combustibil și două perii 
multifuncționale montate pe mașină achiziționate de municipalitate. Valoarea totală a 
acestora este de 187.164,63 lei. Mulțumesc frumos.” 
 Doamna președinte de ședință VARGHA FRUZSINA (lb.m.): „Mulțumim 
frumos. Comisiile de specialitate, care au avizat, au acordat aviz favorabil proiectului de 
hotărâre. Vă rog să votăm.” 
 Se votează cu 17 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 132/2024. 
 PUNCTUL XVIII de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
Planului Urbanistic Zonal „Zonă de locuințe și servicii, str. Jókai Mór”, municipiul Sfântu 
Gheorghe - etapa I (intravilan). Prezintă: Antal Árpád-András, primar. 
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS (lb.m.): „Mulțumesc frumos. Planul 
Urbanistic Zonal a fost comandat pentru o zonă cu mare dimensiune, deci este vorba 
despre partea dreaptă a străzii Jókai Mór, la ieșirea din oraș. Dar, având în vedere că 
proprietarilor le-a fost greu să ajungă la un acord în cadrul dezbaterilor publice organizate 
de municipalitate și au existat destul de multe dispute, de accea am decis, că noi nu avem 
timp să așteptăm până când vom avea toate aceste dispute cu toți proprietarii, unul câte 
unul. Având în vedere faptul că municipalitatea deține și ea acolo un teren important, 
terenul fostei ferme de pui, noi am depus proiecte pentru acest teren și am câștigat. Am 
obținut diverse finanțări din partea Uniunii Europene. Pe de o parte, vom construi 
apartamente, iar pe de altă parte, săptămâna viitoare voi semna contractul de finanțare la 
București. Este vorba despre o finanțare nerambursabilă de peste 20 de milioane de euro, 
pe care o vom folosi pentru a construi acest campus dual, care va fi un proiect comun între 
școlile profesionale, liceele și universitatea, Universitatea Babeș-Bolyai, și al cărui obiectiv 
principal va fi acela de a oferi tinerilor competențe competitive prin colaborarea cu diferite 
firme. Pentru noi, era urgent să adoptăm cel puțin partea din Planul Urbanistic Zonal care 
ne privește. Prin urmare, am cerut proiectantului să îl împartă în două părți, iar prima parte 
să se refere la reglementarea terenului intravilan. Acum prezentăm acest lucru în fața 
consiliului și, dacă îl adoptăm, atunci putem merge mai departe cu proiectele 
municipalității din punct de vedere urbanistic. Mulțumesc frumos.” 
 Doamna președinte de ședință VARGHA FRUZSINA (lb.m.): „Mulțumim 
frumos. Comisiile de specialitate, care au avizat, au acordat aviz favorabil proiectului de 
hotărâre. Vă rog să votăm.” 
 Se votează cu 17 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 133/2024. 
 PUNCTUL XIX de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
dezlipirii imobilului situat în municipiul Sfântu Gheorghe, str. Kós Károly nr. 21. Prezintă: 
Antal Árpád-András, primar.  
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS (lb.m.): „Mulțumesc frumos. Vom 
dezlipi un teren de 35.407 mp în 3 loturi: una de 28.725 mp, de 5.913 mp și de 769 mp, în 
vederea realizării obiectivului de investiții “Muzeul Comunismului” la fosta Fabrică de 
Țigarete pe locul fostelor depozite. Totodată pentru lărgirea carosabilului străzii Tutunului, 
realizarea parcărilor publice a făcut necesară elaborarea acestui proiect de hotărâre, 
respectiv dezlipirea terenului. Mulțumesc frumos.” 
 Doamna președinte de ședință VARGHA FRUZSINA (lb.m.): „Mulțumim 
frumos. Comisiile de specialitate, care au avizat, au acordat aviz favorabil proiectului de 
hotărâre. Vă rog să votăm.” 
 Se votează cu 17 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 134/2024. 
 PUNCTUL XX de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre pentru aprobarea 
modificării HCL nr. 177/2022 privind aprobarea participării în cadrul proiectului 



 

 

„Achiziție de mijloace de transport public - autobuze electrice, 12 m în cadrul 
parteneriatului: UAT Municipiul Sfântu Gheorghe – UAT Comuna Arcuș”, în vederea 
finanțării acestuia în cadrul Planului Național de Redresare și Reziliență al României, 
Componenta C10 – Fondul local, Obiectul de investiții I.1.1 – Înnoirea parcului de 
vehicule destinate transportului public (achiziția de vehicule nepoluante), în parteneriat cu 
comuna Arcuș. Prezintă: Antal Árpád-András, primar.  
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS (lb.m.): „Mulțumesc frumos. Ei bine, 
informația relevantă se află în titlu, dar, de fapt, proiectul de hotărâre se referă la faptul că 
noi, în parteneriat cu comuna Arcuș am depus și am câștigat un proiect pentru a finanța 
achiziția de noi autobuze electrice, iar partenerul Arcuș a decis să renunțe la construirea 
celor două stații de încărcare pe care ar fi trebuit să le finanțeze din propria contribuție. 
Finanțatorul ne-a dat acum posibilitatea să efectuăm acest lucru, astfel că, Arcuș a decis să 
renunțe la acest lucru, ceea ce ne confirmă convingerea că mai devreme sau mai târziu va 
trebui să ne unim cu Arcuș, pentru că într-adevăr cele două localități se contopesc și 
trebuie să luăm tot mai multe măsuri, ale căror costuri sunt suportate de municipiul Sfântu 
Gheorghe. Deci, acest proiect va fi modificat în sensul că contribuția comunei Arcuș va fi 
zero lei în acest proiect, iar municipiul Sfântu Gheorghe se obligă să finanțeze toate 
costurile, care nu sunt eligibile pentru finanțare, rezultate din documentația tehnică, 
contractul de furnizare și orice lucrări care se vor efectua pe parcursul implementării 
proiectului. Valoarea totală eligibilă a proiectului este în cuantum de 38.733.181,96 lei. 
Mulțumesc frumos.” 
 Doamna președinte de ședință VARGHA FRUZSINA (lb.m.): „Mulțumesc frumos 
pentru prezentarea proiectului. Comisiile de specialitate, care au avizat, au acordat aviz 
favorabil proiectului de hotărâre. Vă rog să votăm.” 
 Se votează cu 17 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 135/2024. 
 PUNCTUL XXI de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
modificării statului de funcţii pentru personalul din cadrul Direcţiei de Asistenţă Socială 
Sfântu Gheorghe, aprobat prin HCL nr. 13/2024, cu modificările ulterioare. Prezintă: Antal 
Árpád-András, primar.  
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS (lb.m.): „Mulțumesc frumos. 
Transformăm un post vacant de medic primar în medic specialist și așa va fi efectuat 
anunțul. Mulțumesc frumos.” 
 Doamna președinte de ședință VARGHA FRUZSINA (lb.m.): „Mulțumesc 
frumos. Comisiile de specialitate, care au avizat, au acordat aviz favorabil proiectului de 
hotărâre. Vă rog să votăm.” 
 Se votează cu 17 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 136/2024. 
 PUNCTUL XXII de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
modificării și completării HCL nr. 377/2019 privind reorganizarea Direcţiei de Asistenţă 
Socială Sfântu Gheorghe, cu modificările și completările ulterioare. Prezintă: Antal Árpád-
András, primar.  
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS (lb.m.): „Mulțumesc frumos. Ei bine, 
nu voi putea intra în prea multe detalii. Modificarea propusă se referă în primul rând la 
Compartimentul Consiliere Programe Sociale din cadrul Serviciului Programe și Servicii 
Sociale. Mulțumesc frumos.” 
 Doamna președinte de ședință VARGHA FRUZSINA (lb.m.): „Mulțumesc 
frumos. Comisiile de specialitate 1, 3 și 5 au acordat aviz favorabil proiectului de hotărâre. 
Vă rog să votăm.” 
 Se votează cu 17 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 137/2024. 



 

 

 PUNCTUL XXIII de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre pentru aprobarea 
revocării HCL nr. 34/2024 privind aprobarea Planului de acţiuni sau de lucrări de interes 
local pentru repartizarea orelor de muncă ce trebuie să presteze persoanele apte de muncă 
beneficiare de ajutor de incluziune pe anul 2024. Prezintă: Antal Árpád-András, primar.  
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS (lb.m.): „Mulțumesc frumos. Trebuie 
să revocăm această hotărâre din 2024, cu numărul 34, deoarece conform legii nu Consiliul 
Local, ci primarul are sarcina de a formula acest Plan de acţiune. Juriștii de la Prefectură au 
observat faptul că noi am suprareglementat acest lucru și au solicitat să revocăm. De accea 
o vom revoca. Mulțumesc frumos.” 
 Doamna președinte de ședință VARGHA FRUZSINA (lb.m.): „Mulțumesc frumos 
pentru prezentarea proiectului. Comisiile de specialitate, care au avizat, au acordat aviz 
favorabil proiectului de hotărâre. Vă rog să votăm.” 
 Se votează cu 17 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 138/2024. 
 PUNCTUL XXIV de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind instituirea unor 
măsuri în vederea organizării Târgului Zilele Sfântu Gheorghe 2024. Prezintă: Antal 
Árpád-András, primar.  
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS (lb.m.): „Mulțumesc frumos. Acest 
proiect de hotărâre este foarte detaliat și conține tot ceea ce ține de organizarea Zilelor 
Sfântu Gheorghe din acest an. Nu voi intra în detalii, deoarece toată lumea a avut ocazia să 
îl citească, iar colegii mei au organizat deja o conferință de presă. În legătură cu acesta 
foarte pe scurt aș zice că, perioada de desfăşurare a Zilelor Sfântu Gheorghe va fi în 
perioada de 22-28 aprilie 2024 şi Târgul Zilelor Sfântu Gheorghe în perioada 26-28 aprilie 
2024. Așteptăm cu mare drag pe toată lumea. Mulțumesc.” 
 Doamna președinte de ședință VARGHA FRUZSINA (lb.m.): „Mulțumesc frumos 
pentru prezentarea proiectului. Comisiile de specialitate 1, 4 și 5 au acordat aviz favorabil 
proiectului de hotărâre. Vă rog să votăm.” 
 Se votează cu 17 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 139/2024. 
 PUNCTUL XXV de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
modificării și completării Regulamentului privind controlul reproducerii tuturor câinilor de 
pe domeniul public sau privat şi preîntâmpinarea răspândirii bolilor zoonotice în 
municipiul Sfântu Gheorghe, aprobat prin HCL nr. 98/2017, cu modificările ulterioare. 
Prezintă: Antal Árpád-András, primar.  
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS (lb.m.): „Mulțumesc frumos. 
Prezența câinilor vagabonzi în oraș este o provocare din ce în ce mai mare și, deși am 
înființat un adăpost pentru câini, unde încercăm să fim cât mai prietenoși cu animalele pe 
care le primim, simțim că nu reușim să încetinim suficient de mult suprapopularea. 
Evident, că această suprapopulare de câini se datorează în principal creșterii 
necorespunzătoare a câinilor fără pedigree. Prin urmare, am dori să demarăm un proces de 
accelerare de sterilizare a câinilor de rasă mixtă sau metisă. Am contracta unul sau mai 
mulți medici veterinari și am oferi sprijin financiar pentru această intervenție. În același 
timp însă, propunem abrogarea prevederilor privind recensământul animalelor, întrucât 
acest recensământ a fost efectuat în 2017. Mulțumesc frumos.” 
 Doamna președinte de ședință VARGHA FRUZSINA (lb.m.): „Mulțumesc frumos 
pentru prezentarea proiectului. Comisiile de specialitate, care au avizat, au acordat aviz 
favorabil proiectului de hotărâre. Vă rog să votăm.” 
 Se votează cu 17 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 140/2024. 
 PUNCTUL XXVI de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
modificării și completării Contractului de asociere nr. 9266/19.02.2024 încheiat între 



 

 

Municipiul Sfântu Gheorghe, Casa de Cultură „Kónya Ádám” și Fundația „Jókainé-
Laborfalvi Róza” în vederea organizării evenimentului „Zilele Sfântu Gheorghe 2024” în 
perioada 22-28 aprilie 2024. Prezintă: Antal Árpád-András, primar. 
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS (lb.m.): „Mulțumesc frumos. La 
ultima ședință a Comisiei de organizare a Zilelor Sfântu Gheorghe, membrii comisiei au 
propus modificarea contractului. În primul rând, este vorba despre faptul că, Muzeul 
Național Secuiesc se va alătura acestei asociere. Mulțumesc frumos.” 
 Doamna președinte de ședință VARGHA FRUZSINA (lb.m.): „Mulțumim 
frumos. Comisiile de specialitate, care au avizat, au acordat aviz favorabil proiectului de 
hotărâre. Vă rog să votăm.” 
 Se votează cu 16 pentru, 1 consilier nu participă la deliberare și la vot (Vargha 
Fruzsina), HOTĂRÂREA NR. 141/2024. 
 PUNCTUL XXVII de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
finanţării activității Clubului Sportiv Şcolar Sfântu Gheorghe. Prezintă: Antal Árpád-
András, primar. 
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS (lb.m.): „Mulțumesc frumos. Chiar 
dacă clubul sportiv școlar încă nu aparține municipalității, pun accentul ”încă”, cred că este 
o chestiune de timp și ministerul îl va preda municipalității. Noi considerăm această 
instituție ca fiind a noastră, pentru că se ocupă de 404 copii din Sfântu Gheorghe. De 
aceea, în fiecare an și de fiecare dată când avem ocazia, sprijinim Clubul Sportiv Școlar 
din Sfântu Gheorghe. La fel facem și de această dată și îl sprijinim cu atâți bani cât ne 
solicită ei. Mulțumesc frumos.” 
 Doamna președinte de ședință VARGHA FRUZSINA (lb.m.): „Mulțumesc frumos 
pentru prezentarea proiectului de hotrâre. Comisiile de specialitate, care au avizat, au 
acordat aviz favorabil proiectului de hotărâre. Vă rog să votăm.” 
 Se votează cu 17 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 142/2024. 
 PUNCTUL XXVIII de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
modificării și completării Regulamentului de acordare a titlului onorific „PRO URBE”, 
aprobat prin HCL nr. 106/2014, cu modificările și completările ulterioare. Prezintă: Antal 
Árpád-András, primar. 
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS (lb.m.): „Mulțumesc frumos. În anul 
2024 am dori să acordăm patru premii Pro Urbe, întrerupând seria de a acorda câte unul în 
fiecare an, sau am reveni la vechea înțelegere. Așadar, anul acesta vom decide să acordăm 
patru premii, dar, în același timp, vom prelungi termenul limită pentru depunerea 
propunerilor pentru premiul Pro Urbe până la data de 15 aprilie 2024. Mulțumesc frumos.” 
 Doamna președinte de ședință VARGHA FRUZSINA (lb.m.): „Mulțumesc frumos 
pentru prezentarea proiectului de hotrâre. Comisiile de specialitate 1, 4 și 5 au acordat aviz 
favorabil proiectului de hotărâre. Vă rog să votăm.” 
 Se votează cu 17 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 143/2024. 
 PUNCTUL XXIX de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind alegerea 
preşedintelui de şedinţă al Consiliului Local al Municipiului Sfântu Gheorghe. Prezintă: 
preşedinte de şedinţă. 
 (lb.m.): „Se alege preşedinte de şedinţă pentru luna aprilie domnul coleg consilier 
Zsigmond József, iar în cazul lipsei acestuia, doamna coleg Buslig Kincső. Vă rog să 
votăm.” 
 Se votează cu 17 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 144/2024. 
 PUNCTUL D1 de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
încheierii unui contract de asociere între Municipiul Sfântu Gheorghe şi Urban-Locato 



 

 

SRL în vederea organizării Târgului producătorilor şi meșteșugarilor şi a Târgului de flori 
şi grădinărit în municipiul Sfântu Gheorghe. Prezintă: Antal Árpád-András, primar. 
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS (lb.m.): „Mulțumesc frumos. 
Municipiul Sfântu Gheorghe şi Urban-Locato SRL încheie un contract de asociere în 
vederea organizării Târgului producătorilor şi meșteșugarilor şi a Târgului de flori şi 
grădinărit în municipiul Sfântu Gheorghe. Mulțumesc frumos.” 
 Doamna președinte de ședință VARGHA FRUZSINA (lb.m.): „Mulțumim 
frumos. Comisiile de specialitate, care au avizat, au acordat aviz favorabil proiectului de 
hotărâre. Vă rog să votăm.” 
 Se votează cu 17 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 145/2024. 
 PUNCTUL D2 de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
încheierii unui contract de asociere între Municipiul Sfântu Gheorghe prin Consiliul Local 
al Municipiului Sfântu Gheorghe, Casa de Cultură „Kónya Ádám” și Asociația Forul 
Tinerilor din Sfântu Gheorghe în vederea organizării Festivalului cultural și de tineret 
„SEPSI TABAKÓ” în municipiul Sfântu Gheorghe, în perioada 29 - 31 august 2024. 
Prezintă: Vargha Fruzsina, viceprimar. 
 (lb.m.): ”Evenimentul va avea loc în perioada 29 - 31 august 2024. Ca de obicei și 
acum Casa de Cultură „Kónya Ádám” va asigura organizarea evenimentului, la care 
deocamdată contribuim cu suma de 1.700.000 lei, la care se va alătura cu suma de 400.000 
lei Asociația Forul Tinerilor, iar ceea ce mai solicită organizatorii evenimentului de la noi 
este asigurarea locației evenimentului, sperăm să le putem asigura și acest lucru. 
Mulțumesc frumos. Vă rog să votăm.” 
 Se votează cu 17 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 146/2024. 
 PUNCTUL D3 de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
rectificării bugetului general al municipiului Sfântu Gheorghe pe anul 2024. Prezintă: 
Antal Árpád-András, primar. 
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS (lb.m.): „Mulțumesc frumos. De fapt, 
este vorba despre o redistribuire. Diminuăm fondul de rezervă cu suma de 1.300.000 lei, 
deci cu această sumă scadem fondul de rezervă pe care o vom folosi pentru finanțarea unor 
cheltuieli importante. Voi zice capitolele mai mari: cu suma de 330.000 lei suplimentăm 
bugetul Teatrului ”Tamási Áron”, vom aloca suma de 557.930 lei pentru întreținerea și 
repararea drumurilor și trotuarelor, iar suma de 372.070 lei o vom aloca pentru 4 instituții 
de învățământ pentru acoperirea cheltuilelior de funcționare și dezvolatre. Mulțumesc 
frumos.” 
 Doamna președinte de ședință VARGHA FRUZSINA (lb.m.): „Mulțumesc frumos 
pentru prezentarea proiectului de hotrâre. Comisiile de specialitate, care au avizat, au 
acordat aviz favorabil proiectului de hotărâre. Vă rog să votăm.” 
 Se votează cu 17 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 147/2024. 
 (lb.m.): „Am ajunss la finalul ședinței de azi. Mulțumim frumos pentru prezență. 
Un weekend frumos și paște fericit vă urez tuturor.” 
 
 Prezentul Proces-verbal s-a încheiat într-un singur exemplar, care se păstrează la 
dosarul ședinței, în arhiva Primăriei municipiului Sfântu Gheorghe, județul Covasna şi a 
fost adoptat în cadrul ședinței ordinare a Consiliului Local din data de 25 aprilie 2024. 
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